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A  fiatalok  politikában  betöltött  szerepéről,  a  generációváltásról,  az  új  nemzedék  felé  történő
kommunikáció mikéntjéről tartottak előadást Tusványos első napján, szerdán, a Magyar Ifjúsági
Szervezetek Szövetsége sátrában.

Az  Új  nemzedék a  politikában  címmel  megtartott  kerekasztal-beszélgetésen Varga Diósi  Viola
közgazdász,  politológus  Délvidékről,  Soós  Sándor,  az  Erdélyi  Magyar  Néppárt   Kolozs  megyei
szervezetének elnöke,  Sándor  Krisztina,  az  Erdélyi  Magyar  Nemzeti  Tanács  (EMNT)  ügyvezető
elnöke, Rétvári Bence, a magyar közigazgatási minisztérium parlamenti államtitkára, Portik Vilmos,
a  Néppárt  Maros  megyei  szervezetének  elnöke  és  Jakab  István,  a  Néppárt  Marosvásárhelyi
szervezetének elnöke osztották meg gondolataikat a szép számú közönség előtt.  A moderátori
szerepet Huszár Orsolya civil koordinátor töltötte be.

Soós Sándor, az Erdélyi Magyar Ifjak (EMI) alapítója úgy látja, hogy eljött a fiatalok ideje. Az ifjak
pedig az ő idejükben mindent meg kell tegyenek, amit csak lehet, hogy az unokáiknak tiszta szívvel
tudjanak elszámolni. Családi példával hangsúlyozta, hogy miként a nagyapja is mindent meg tett az
ő idejében – tizenkét gyermeket felnevelt – ezért nagyon büszke rá, így ő is mindent elkövet, hogy
majd  az  unokák  büszkék  lehessenek  arra,  amit  most  ő  cselekszik.  A  Néppárt  és  az  EMNT
alakulásakor számos fiatalt bevontak a munkába, még akkor is, ha rögtön a mély vízbe dobták őket.
A civil szférából érkező fiataloknak meg kell tanulniuk, hogy a politikában nagyobb a felelősség.
Soós hangsúlyozta:  szükség van a politikában a fiatalokra.  Erdélyben a nemzeti  oldalnak erős
ifjúsági támogatottsága volt, van és erre érdemes támaszkodni. A kommunikációs eszközöket is úgy
kell bevetni, használni, hogy a fiatalokhoz szóljon. Meg kell adni a lehetőséget a fiataloknak is a



politikában, hogy a saját arcukat mutassák meg.

Sándor Krisztina  úgy véli,  nagyon hasznos és jó iskola a politikához, ha előtte valaki a civil
szférában tevékenykedik,  ugyanakkor  megjegyezte,  hogy Erdélyben kissé nehézkesen megy a
generációváltás,  viszont  lassan,  de  biztosan  a  rendszerváltó  politikusok  átadják  a  pályát  a
fiataloknak.

Rétvári Bence is nyomatékosította, hogy a pártoknak szükségük van a fiatalokra, mert ahol nincs
fiatal, ott nehéz a jövőt elképzelni.

Portik  Vilmos  véleménye  szerint  az  idősebbek  sokszor  nehezen  adják  át  a  stafétabotot  a
fiataloknak. Marosvásárhelyen viszont sajnos hiányzik a középnemzedék, ugyanis sokan elhagyták
a várost a Fekete március után.

Jakab István  meglátása az volt, hogy a nemzedékváltás a politikai gondolkodás, a mentalitás
váltását  is  jelenteni  kellene.  Ha a mentalitásváltás nem történik meg,  csak generációváltásról
beszélhetünk.
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